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REVISTA PRESEI 
 
 

 Soarta guvernului Grindeanu - pe masa Comitetului Executiv al PSD care se reunește miercuri 
Soarta guvernului Grindeanu se decide miercuri în ședința Comitetului Executiv al PSD care va discuta evaluarea 
pentru fiecare ministru în parte, precum și posibile remanieri. 
Duminică seara, președintele PSD Liviu Dragnea a făcut un anunț la sediul PSD: "Evaluarea este finalizată. (...). O 
să lucrăm la concluzii, pentru că astea sunt la fel de importante". 
Întrebat unde sunt cele mai mari probleme, Dragnea a spus: "În unele domenii". 
"Sunt multe domenii în care sunt probleme. O să prezentăm raportul public, ca să înțeleagă toată lumea despre ce 
e vorba", a adăugat liderul social-democraților. 
Întrebat dacă eventualele remanieri vor fi trecute în corpul raportului sau la concluzii, liderul PSD a arătat că "la 
concluzii". 
Potrivit acestuia, este important ca programul de guvernare să fie pus în aplicare. 
"Pentru că n-am fost în alegeri ca să le spunem românilor: 'Vrem să facem un program, votați-ne ca să trăim 
binișor'. Nu, am spus că vrem să trăim mai bine, adică să trăiască românii mult mai bine, drept pentru care s-a 
făcut un program bun, dar complex, recunosc, și nu ușor de pus în practică și în aceste condiții este nevoie de 
foarte multă implicare de foarte multă muncă, de foarte multă rigoare și implicare. Și lene deloc. Și, în urma 
concluziilor, este nevoie să ajungem la schimbarea unor membri ai guvernului, este suficient să se adopte niște 
măsuri administrative, de fluidizare a circuitului documentelor, de o colaborare mai bună internă sau trebuie să 
ajungem la alte măsuri? Și va fi o discuție deschisă în Comitetul Executiv, unde vom lua decizii pe care le vom 
transmite", a detaliat Liviu Dragnea. 
Întrebat dacă știe dacă este nevoie să fie schimbat guvernul în urma evaluării, Dragnea și-a exprimat speranța că 
nu se va ajunge la soluția remanierii. 
Anterior, liderul PSD a declarat că nu ia în calcul demiterea întregului Guvern și că PSD nu va depune moțiune de 
cenzură. 
"Eu nu iau în calcul (demiterea întregului Guvern — n.r.). Moțiune de cenzură PSD nu va depune. Eu nu iau în 
calcul demiterea întregului Guvern, eu iau în calcul finalizarea evaluării care trebuie să ne arate dacă programul 
de guvernare va fi pus în practică în totalitate", a afirmat Dragnea, pe 7 iunie, la Palatul Parlamentului. 
Premierul Sorin Grindeanu a precizat, la rândul său, că, din punctul său de vedere, relația sa cu Liviu Dragnea este 
una de respect pentru președintele PSD și că se consultă zilnic cu acesta, dar a punctat faptul că există "cineva" 
care "dorește să întrețină în mod voit această așa-zisă tensiune" între el și liderul social-democraților. 
În opinia sa, remanierile guvernamentale făcute "la televizor" pun "presiune inutilă" pe membrii Executivului. "O 
remaniere făcută la televizor nu face decât să pună o presiune inutilă pe toți miniștrii și, mergând în jos, pe 
secretarii de stat, care sunt puși într-o situație de incertitudine și care nu mai sunt la fel de bine ascultați și nu pot 
să aplice măsurile. Oricine și-ar dori să se alăture echipei are o incertitudine", a declarat Sorin Grindeanu, la un 
post de televiziune. 
Premierul a precizat că are propria sa analiză și s-a arătat mulțumit de efectele măsurilor luate de Guvern, care, 
susține acesta, au făcut din România țara cu cea mai mare creștere economică din Europa. Grindeanu a amintit că 
s-au creat peste 100.000 de locuri de muncă și valoarea exporturilor a atins nivelul record de 5,7 miliarde de euro, 
în urma politicilor implementate. El a vorbit, totodată, despre eliminarea celor 102 de taxe, creșterea salariului 
minim pe economie și debirocratizarea pe care Guvernul a început să o facă. 
Într-o postare pe Facebook, Sorin Grindeanu a făcut duminică un apel la stabilitate: "România are astăzi în față 
mai multe oportunități, care ne pot îndrepta decisiv pe drumul progresului și prosperității. Dar pentru asta avem 
nevoie de stabilitate și predictibilitate. Votul din decembrie 2016 ne-a arătat că și românii vor același lucru: un 
guvern cu largă susținere parlamentară și stabil. Această încredere pe care ne-au acordat-o românii nu poate fi 
înșelată cu noi schimbări, noi crize politice, eventual alte alegeri — într-un cuvânt INSTABILITATE. (...) România are 
nevoie de stabilitate și predictibilitate!", a scris Grindeanu. 
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Primarul general al Bucureștiului, Gabriela Firea, consideră, pe de altă parte, că premierul Sorin Grindeanu are, 
probabil, asigurat "alt spate", punctând că la un moment dat primul ministru "nu a mai considerat util spatele 
politic". 
"Nu am date certe și nu vreau să fac afirmații tranșante. Este vorba de o percepție a mea sau de o sumă de 
senzații pe care ni le lasă la vedere, să spunem, prestația premierului, că, la început, a înțeles rolul său, anume că 
reprezintă o funcție numită (...) și a înțeles că trebuie să existe o relație puternică cu conducerea partidului (...) 
pentru a aplica programul de guvernare ad litteram. Ulterior, cred că a fost un moment, un declic, în care nu a mai 
simțit această nevoie. Probabil că a umplut golul lăsat de absența, în consultarea sa, cu domnii Dragnea și 
Tăriceanu, cu altceva. Rămâne să aflăm ce este acel altceva. Noi îi asiguram (...) spatele. În momentul în care 
domnia sa nu a mai considerat util spatele politic, înseamnă că are un alt spate, poate", a spus Gabriela Firea la 
România Tv. 
Întrebată dacă președintele Iohannis este acest "spate", Gabriela Firea spus că ar fi păcat ca premierul Sorin 
Grindeanu să considere mai util sfatul altcuiva decât al celor din partidul său. 
Referindu-se la o eventuală schimbare a premierului, Gabriela Firea a spus că cel vizat n-ar trebui să caute sprijin 
în altă parte pentru a rămâne în funcție, ci trebuie să accepte decizia celor care l-au pus în respectiva funcție. 
Ea a arătat, tot la o emisiune tv, că în această perioadă se realizează o evaluare a activității guvernamentale și că 
este posibil să aibă loc și schimbări, întrucât sunt și miniștri care au o activitate foarte bună, fiind nominalizată 
Sevil Shhaideh, dar și ministere care nu au avut o activitate foarte susținută. 
Gabriela Firea a arătat că nu-și dorește să devină premier, dar a precizat că și-ar dori ca o femeie, fie din actualul 
Executiv, fie din grupul parlamentar al PSD, să ajungă în postul de prim-ministru. 
Pentru fostul premier Victor Ponta, deputat PSD, tema conflictului dintre echipa premierului Sorin Grindeanu și 
cea a președintelui PSD Liviu Dragnea este una toxică și susține că nu credea că în România se mai poate repeta 
situația în care conducerea unui partid își sabotează propriul guvern. 
Fostul lider al PSD speră totodată că acest "subiect toxic" va fi scos de pe agenda publică atât de "rațiunea și 
bunul simț al membrilor PSD, cât și al românilor în general". 
"Ca să nu mai vorbesc de faptul că după PNȚCD în 1999 nu credeam să mai trăim în România situația în care 
conducerea unui partid își sabotează propriul Guvern (chiar dacă ceva oarecum asemănător s-a încercat în 
toamna anului 2015)! Sper totuși ca rațiunea și bunul simț atât al membrilor PSD cât și al românilor în general să 
impună scoaterea acestui subiect toxic de pe agendă!!! Altfel vom plăti toți un preț mare și nemeritat!", a afirmat 
Ponta într-o postare pe Facebook. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Camera Deputaţilor a aprobat majorarea salariilor pentru unele categorii de bugetari. Printre beneficiari se 
numără angajații Ministerului Apărării și cei ai Ministerului Agriculturii 
Camera Deputaţilor a aprobat marţi, cu 246 de voturi „pentru”, 28 de voturi „împotrivă” şi o abţinere, proiectul 
de lege pentru aprobarea OUG 99 / 2016, care prevede majorări de salarii pentru mai multe categorii de 
personal, informează HotNews. 
Majorările se aplică la angajații din Ministerul Agriculturii, Ministerul Tineretului şi Sportului, Ministerul Apărării 
Naționale, precum și la personalul Bibliotecii Naţionale. 
Potrivit unui amendament adoptat de deputaţii din Comisia de muncă, se majorează cu 30 la sută cuantumul brut 
al salariilor de bază pentru personalul care nu a beneficiat de majorări salariale potrivit OUG 2/2017 privind unele 
măsuri fiscal bugetare. În această categorie intră personalul din bibliotecile naţionale sau de importanţă 
naţională, din cadrul Bibliotecii Academiei Române şi din muzeele de importanţă naţională. 
De asemenea, se majorează cu 20 la sută cuantumul brut al salariilor de bază ale următoarelor categorii de 
personal: cel din instituţiile şi autorităţile subordonate Ministerului Agriculturii, cu excepţia APIA şi a Agenţiei 
pentru Finanţarea Investiiţiilor rurale; personalul din cadrul Academiei de Ştiinţe Agricole şi Silvice „Gheorghe 
Ionescu-Şişeşti" şi din instituţiile subordonate acesteia; personalul din unităţile care funcţionează în subordinea 
Ministerului Tineretului şi Sportului. 
Conform unui alt amendament adoptat de Comisia de muncă, de aceste majorări salariale ar urma să mai 
beneficieze şi personalul medical din cabinetele medicale din structurile teritoriale de expertiză medicală şi 
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recuperare a capacităţii de muncă din subordinea Casei Naţionale de Pensii Publice şi cel din instituţiile publice de 
spectacole sau concerte aflate în subordinea Ministerului Culturii, precum şi direcţiile judeţene de cultură, 
respectiv a municipiului Bucureşti. 
Un alt amendament aprobat vizează majorarea cu 15% a cuantumului brut al salariilor de bază / soldele de funcţie 
ale următoarelor categorii de personal: din cadrul bibliotecilor centrale universitare; cadrele militare în activitate, 
precum şi soldaţii şi gradaţii voluntari, inclusiv personalul civil din MApN şi instituţiile aflate în subordinea sa, cu 
excepţia celor care au beneficiat de majorări potrivit Legii nr. 250/2016; personalul din cadrul Secretariatului de 
Stat pentru recunoaşterea meritelor luptătorilor împotriva regimului comunist instaurat în România în perioada 
1945-1989. 
 
Camera Deputaţilor este for decizional în acest caz. 
(Sursa: hotnews.ro) 
 

 CCR se pronunță azi cu privire la "graţierea mascată" adoptată de deputați  
Curtea Constituţională a României dezbate miercuri o obiecție de neconstituţionalitate cu privire la proiectul de 
modificare a Legii executării pedepselor, caracterizată de opozia parlamentară drept o "graţiere mascată".  
Pe ordinea de zi a plenului CCR se află obiecţia de neconstituţionalitate a legii pentru modificarea şi completarea 
Legii 254/2013 privind executarea pedepselor şi a măsurilor privative de libertate dispuse de organele judiciare în 
cursul procesului penal, obiecţie formulată de un număr de 51 deputaţi aparţinând grupurilor parlamentare ale 
Partidului Naţional Liberal şi Uniunii Salvaţi România. 
Pe 9 mai, Camera Deputaţilor a adoptat proiectul pentru modificarea şi completarea Legii 254/2013 privind 
executarea pedepselor şi a măsurilor privative de libertate dispuse de organele judiciare în cursul procesului 
penal.  
Sesizarea de neconstituţionalitate a proiectul de lege de modificare a Legii executării pedepselor, semnată de 27 
de deputaţi USR şi 24 de la PNL care au invocat faptul că nu a fost respectat principiul bicameralismului şi că 
reprezintă o graţiere mascată. Sesizarea a fost depusă pe 16 mai. 
Semnatarii sesizării susţin că principiul bicameralismului a fost încălcat pentru că proiectul a fost substanţial 
modificat faţă de forma primită de la Senat, prin adoptarea a 43 de amendamente. 
"Prin modificarea Legii executării pedepselor, deţinuţii vor primi un beneficiu de şase zile care se vor considera 
executate la o perioadă de 30 de zile petrecute în condiţii de detenţie improprii. USR a susţinut varianta 
beneficiului de trei zile acordate la 30 de zile în condiţii improprii, deoarece perioada de şase zile este mult prea 
mare", preciza la acea dată USR. Uniunea considera că este "excesivă" creşterea beneficiului în zile considerate 
executate, de la 20% la 25% pentru munca remunerată, de la 25% la 33% pentru munca neremunerată şi de la 
33% la 50% pentru munca pe timp de noapte. 
Potrivit sesizării PNL și USR, proiectul ar încălca principiul egalităţii cetăţenilor în faţa legii întrucât este instituită 
posibilitatea cumpărării de zile de pedeapsă, fapt ce avantajează deţinuţii mai înstăriţi. 
Un amendament depus de deputatul UDMR Marton Arpad prevede posibilitatea "cumpărării" de zile libere în 
plus, prin renunţarea la remuneraţie. Astfel, în forma actuală a legii, un deţinut care desfăşoară muncă 
remunerată primeşte 40% din venit, iar 60% va merge către penitenciar. Potrivit amendamentului, dacă deţinutul 
renunţă la 40% din remuneraţie, respectiv cota care îi revine potrivit legii, poate fi încadrat la capitolul "muncă 
neremunerată", unde sporul de zile considerate executate pentru zilele muncite este mai mare. 
În termen de două luni de la publicarea legii în Monitorul Oficial, penitenciarele vor trebui clasificate în funcţie de 
condiţiile de detenţie, iar în termen de patru luni de la publicare va trebui făcut istoricul fiecărui deţinut şi a 
condiţiilor în care a fost închis, pentru a se putea calcula zilele care vor fi reduse din pedeapsă. 
(Sursa: Realitatea) 
 

Sindicat: Polițiști au luat TBC de la arestați. Reacția Poliției 
Controverse între Poliţia Română şi sindicaliştii din sistem. Cei din urmă au anunţat în această dimineaţă că doi 
poliţişti de la Arestul Central s-au îmbolnăvit de TBC, iar alţii ar fi suspecţi. De vină ar fi deţinuţii bolnavi, 
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nedepistaţi la controalele medicale. Conducerea IGPR a negat aceste informaţii într-o conferinţă de presă. La 
Ministerul de Interne a avut loc şi o şedinţă pe această temă, relatează Digi24. 
ACTUALIZARE. „În 2017, personalul medico-sanitar din rețeaua medicală a MAI nu a confirmat în rândul 
persoanelor arestate existența vreunui caz de TBC. Cu siguranță, dacă existau cazuri de acest gen, ar fi fost 
întreprinse măsurile legale precum și transferul în unități spitalicești”, a spus subcomisarul Claudiu Iaru, șeful 
Serviciului Coordonare Centre de Reținere și Arestare Preventivă. 
Acesta a precizat că au fost examinate medical, în acest an, circa 700 de persaone private de libertate, iar cei 
„asupra cărora s-a ridicat această suspiciune de tuberculoză” au fost duși la spitalul penitenciar Jilava. Până acum 
nu a fost confirmat niciun caz, a mai spus Iaru. 
La ședință participă și ministurl de Interne și șeful Poliției. 
„Avem o fată suspectă, o poliţistă, a intrat şi într-o depresie pentru că e căsătorită, are copii, nepoţi, are contacte 
permanente cu familia. Un medic de specialitate i-a spus clar că e infectată cu acest bacil. Sigur că vor analize de 
specialtiate, dar mă deranjează că se încearcă să se ascundă acset eveniment grav, pentru că poliţiştii sunt supuşi 
acolo unor potenţiale virusuri de acest tip care se transmit”, a spus Dumitru Coarnă, liderul Sindicatului Naţional 
al Poliţiştilor. 
În afară de acest caz, sindicaliștii spun că mai mulți polițiști sunt evaluați de medici în acest moment. 
În mod normal, toți cei care sunt aduși în Arestul Central sau în Arestul Poliției Capitalei, indiferent că este vorba 
despre persoane reținute pentru 24 de ore sau persoane arestate preventiv, sunt supuși analizelor medicale, iar în 
cazul în care se descoperă că au o boală contagioasă, sunt plasați în carantină.  
În acest caz, polițiștii spun că nu au fost notificați și că au mai fost situații în care polițiștii și-au dat singuri seama 
că unii deținuți erau suspecți de TBC,  iar aceștia ajungeau în carantină la solicitarea lor. 
(Sursa: Digi 24)  
00:00 
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 Marile necunoscute din Legea falimentului personal: Nici acum nu se știe cum vor funcționa comisiile de 
insolvență 
La aproape doi ani de la intrarea în vigoare a Legii privind insolvența persoanelor fizice, Guvernul a aprobat și 
normele de aplicare, care să permită oamenilor cu dificultăți financiare să își declare falimentul personal. Însă 
tot sunt lucruri de clarificat. 
Teoretic, Legea 151/2015 privind insolvența persoanelor fizice se va aplica din 1 august 2017 după cum a anunțat 
vineri Guvernul. Legea falimentului personal fusese cerută mai ales de către cei care ajunseseră într-o situație 
limită, din cauza deprecierii locuințelor cumpărate cu rate la bancă, devenite mult prea împovărătoare. E vorba 
mai ales de cei care și-au cumpărat apartamente prin credite în franci elvețieni, monedă care a cunoscut o 
apreciere foarte puternică în raport cu leul. Un aspect important al legii este că, până la aprobarea definitivă a 
planului de rambursare, executările silite vor fi suspendate pentru cel mult trei luni, dar în urma aprobării planului 
toate măsurile de executare silită vor fi suspendate. 
(Sursa: Romania Libera) 
 

 Parlamentul a votat azi majorarea supraimpozitului pentru producătorii de gaze natural 
Companiile petroliere vor fi nevoite să plătească o cotă de impozitare majorată de la 60% la 80% pentru 
prețurile de vânzare a gazelor naturale de peste 85 lei/MWh. De asemenea, a fost eliminată perioada de timp 
pentru care era percepută această suprataxă, potrivit unei decizii luate astăzi de Camera Deputaților, for 
decizional. 
Proiectul de Lege pentru aprobarea Ordonanţei Guvernului nr.7/2013 privind instituirea impozitului asupra 
veniturilor suplimentare obţinute ca urmare a dereglementării preţurilor din sectorul gazelor naturale a fost 
adoptat cu majoritate de voturi. 
Despre acest proiect care vizează majorarea taxelor aplicate producătorilor de gaze, România liberă a mai 
scris aici. Comisia de Industrii din Camera Deputaţilor justifica acest supraimpozit prin faptul că producătorii de 
gaze naturale că au majorat deja preţurile cu peste 20%, după 1 aprilie, şi propunea o majorare a taxelor pe 
veniturile obţinute din scumpiri. De 
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Reprezentații companiilor petroliere au criticat măsura de astăzi. „Modificările inopinate și excesive ale cadrului 
fiscal sunt de natură să pună în pericol atât industria petrolieră locală, cât și climatul investițional, transmițând 
semnale negative întreg mediului de afaceri cu privire lipsa de stabilitate și credibilitate”, se arată într-un 
comunicat al Asociației Române a Companiilor de Explorare și Producție Petrolieră (ROPEPCA).  
Potrivit asociației, prin aplicarea impozitării suplimentare exclusiv la producția internă, aceasta va fi defavorizată 
în raport cu sursele din import.„ Având în vedere dependența de o singură sursă de import – Federația Rusă – 
această formă de discriminare afectează direct și securitatea energetică națională.  Această tendință este 
confirmată și de cele mai recente cifre publicate de Institutul Național de Statistică: România a importat 537.000 
tep de gaze naturale utilizabile în T1 2017, cu 332% mai mult decât in perioada similară din 2016, în timp ce 
producția locală este în descreștere, companiile fiind nevoite să închidă sonde”, mai arată ROPEPCA. 
Potrivit sursei citate, majorarea cotei nu este justificată în raport cu nivelul actual de impozitare a industriei în 
România. Conform unui recent studiu Deloitte, în timp ce rata medie efectivă a redevențelor și a altor impozite 
similare raportate la venituri a crescut în România de la 15% în 2014 la 17,5% în 2016, media impozitării în Europa 
(exclusiv zăcământul Groeningen din Olanda care are un regim fiscal special) a scăzut de la 9,3% în 2014 la 7,9% în 
2015. 
În dezbaterea Parlamentului se mai află o propunere de modificări care au potențial impact negativ asupra 
stabilității cadrului legislativ aplicabil industriei petroliere, inclusiv obligația ca toate gazele naturale să fie 
comercializate pe o singură platformă. Despre acest lucru, România liberă a scris pe larg aici.  
(Sursa: Romania Libera) 
 
 

 Parlamentul a votat pentru interzicerea folosirii animamelor sălbatice la circuri și expoziții 
Camera Deputaţilor a adoptat, marţi, legea care interzice folosirea animalelor sălbatice în circuri. Excepție fac 
câinii, caii, delfinii şi unele păsări exotice. 
“Se interzice folosirea animalelor aparţinând subîncrengăturii vertebrate indiferent de gradul de îmblânzire, 
născute în captivitate sau capturate din natură, în spectacole de circ, circuri ambulante, caravane şi trupe de 
artişti ambulanţi, precum şi în orice alte tipuri de spectacole similare(...). Caii, câinii şi animalele de rentă pot 
participa la concursuri, târguri, competiţii şi expoziţii de profil organizate şi autorizate conform legii”, potrivit 
propunerii legislative pentru modificarea art.17 şi art. 25 din Legea nr.205/2004 privind protecţia animalelor. 
Proiectul de lege a fost admis cu 201 de voturi "pentru", 7 "împotrivă" şi 58 de abţineri. 
(Sursa: Antena 3) 
 

 Încă o zi naţională în România. Decizia luată de Camera Deputaţilor  
Ne vom mai bucura de încă o sărbătoare. Asta după ce deputaţii au decis ca pe 10 octombrie să se marcheze Ziua 
naţională a produselor agroalimentare româneşti.   
Proiectul legislativ a fost votat în Camera Deputaţilor cu 266 de voturi "pentru" şi 3 abţineri. Potrivit unui 
amendament adoptat în Comisia de agricultură, prin produs agroalimentar românesc se înţelege produsul obţinut 
pe teritoriul ţării din materii prime provenite 100% din fermele din România. 
În plus, acesta trebuie să aibă imprimat pe etichetă drapelul României.  
(Sursa: Realitatea) 
 

 Curând angajaţii vor putea lucra legal DE ACASĂ: Guvernul vrea să reglementeze tele-munca  
Guvernul a lansat marţi în dezbatere publică proiectul de lege privind reglementarea tele-muncii - munca de la 
distanţă, potrivit unui anunţ publicat pe site-ul Ministerului Muncii.  
Potrivit proiectului de lege, tele-muncă ar fi definită ca o forma de organizare a muncii în care o activitate care ar 
putea fi efectuată în cadrul locului de muncă organizat de angajator, se realizează de către un salariat, de la 
distanţă de această locaţie, în mod regulat şi voluntar, folosind tehnologia informaţiei şi comunicaţiilor, în baza 
unui contract individual de muncă cu normă întreagă sau al unui act adiţional la acesta, potrivit ZF. 
Pentru a se putea încadra în incidenţa legii tele-muncii, trebuie respectate o serie de condiţii: activitatea se 
desfăşoară în afara oricărui loc de muncă organizat de angajator, prin utilizarea unor mijloace aferente 
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tehnologiei informaţiei şi comunicaţiilor, cum ar fi internetul, telefonul inteligent, etc,  activitatea în regim de 
teleworking se desfăşoară cel puţin o zi pe lună,  salariatul şi-a exprimat acordul cu această formă de organizare a 
muncii, prin semnarea contractului individual de muncă sau al unui act adiţional la acesta, după caz.  
(Sursa: Realitatea) 
 

 Statul ar putea deveni acționar la IMM-uri 
Guvernul intenționează să introducă un nou instrument financiar pentru IMM-uri - programul Micromezanin - 
prin care statul ar putea deveni acționar în firmele mici și mijlocii care nu pot returna datoria.  
Statul ar putea deveni acționar la microîntreprinderile care iau un credit prin Fondul Social European (FSE) și nu îl 
mai pot rambursa în 5 ani, a declarat Rovana Plumb, ministru delegat pentru Fonduri Europene. 
"Analizăm să aducem un nou instrument financiar în sprijinul mediului de afaceri, în special pentru întreprinderile 
mici și mijlocii. El se numește Micromezanin, este aplicat în Germania. De ce facem acest lucru? Pentru că noi 
trebuie să venim cu soluții pentru mediul de afaceri, să îl sprijinim, astfel încât firmele să reziste. Ce înseamnă 
acest micromezanin ca instrument financiar? Pe Fondul Social European înseamnă că putem să facem o creditare 
până la 50.000 de euro pe o perioadă de aproape 5 ani pentru o întreprindere mică și mijlocie. Dacă în această 
perioadă nu se poate restitui de către societate creditul, el se transformă în aport la capitalul social. Vrem să 
sprijinim, nu să intre firmele în insolvență sau în faliment în urma accesării unui credit. Vrem să le sprijinim astfel 
încât, pe baza unui plan de dezvoltare, de restructurare, ele să poată să funcționeze. Altfel se creează șomaj, noi 
trebuie să menținem locurile de muncă", a spus Plumb, care a participat, marți, la o conferință dedicată împlinirii 
a 10 ani de Granturi SEE și norvegiene în România. 
Ea a precizat că acum se face o analiză de impact și urmează să se facă memorandum pentru a fi prezentat în 
ședință de Guvern. 
Ministrul delegat pentru fonduri europene a mai vorbit și despre fondurile structurale și a subliniat că sunt 
aproape 1 miliard de euro din granturile SEE și norvegiene care se adaugă celor 33 miliarde euro, bani veniți din 
partea Uniunii Europene. 
"Împreună cu actuala perioada de programare, 2014-2021 avem aproape 1 miliard de euro (din granturile SEE și 
norvegiene n.r.), care se adaugă celor 33 miliarde euro, bani veniți din partea Uniunii Europene pe cei doi piloni, 
coeziune, fondul social european, și politica agricolă comună. Pentru această perioadă 2014-2021, sectoarele 
importante de activitate către care ne îndreptăm atenția și pentru care vom lansa apeluri de proiecte sunt cele 
legate de educație, sănătate, cercetare, unul dintre motoarele importante (cercetarea, dezvoltarea și inovarea), 
mediul de afaceri, combaterea sărăciei și promovarea incluziunii sociale. Din punct de vedere al angajamentului 
pe care îl avem de a continua conlucrarea folosind mecanismul spațiului economic european, granturilor 
norvegiene, cu siguranță vreau să vă asigur că vom acorda atenție tuturor domeniilor și vom pune în mișcare 
toate acele măsuri necesare astfel încât, prin apelurile de proiecte pe care le vom lansa, să ne atingem obiectivele 
pe care ni le-am asumat ca țară prin Programul de guvernare", a mai arătat ministrul delegat pentru Fonduri 
Europene. 
(Sursa: Realitatea) 
 

 Gabriela Firea, anunț important pentru bucureșteni. Schimbare majoră în trafic  
Gabriela Firea, primarul Capitalei, a anunţat că peste câteva zile va fi demarată licitaţia pentru achiziţionarea a 
400 autobuze noi, o sută de tramvaie şi o sută de troleibuze. În același timp, Firea propune monitorizarea video a 
tuturor mașinilor care circulă în București și spune că noul sediu de management al traficului va fi inaugurat peste 
două zile.  
Gabriela Firea, primarul Capitalei, a anunţat că peste câteva zile va fi demarată licitaţia pentru achiziţionarea a 
400 autobuze noi, o sută de tramvaie şi o sută de troleibuze. 
"În câteva zile urcăm pe Seap licitaţia pentru achiziţionarea de 400 de autobuze noi, de 100 de tramvaie şi 100 de 
troleibuze. Înţeleg că cetăţeanul nu poate renunţa la maşina personală în condiţiile în care primărie nu pune la 
dispoziţie autobuze noi, curate, cu programe predictibile. Suntem în procedura de achiziţie pentru internet 
wireless gratuit, care va fi montat în noile autobuze", a declarat primarul. 
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Costurile sunt estimate la 120.000.000 de euro, potrivit ZF.ro. Gabriela Firea susţine că va fi achiziţionată şi o 
aplicaţie pentru transportul public, astfel încât bucureştenii să ştie traseele şi timpii de aşteptare. 
Gabriela Firea a anunţat totodată că doreşte implementarea unei aplicaţii de urmărire a traficului pe baza 
identificării numerelor de înmatriculare a autovehiculelor care tranzitează Bucurestiul. 
"În ceea ce priveşte controlul traficului, sistemul a fost prevăzut să funcţioneze pentru 96 de intersecţii. Ulterior, 
au fost conectate alte 81 de intersecţii, ajungându-se la un total de 177 de intersecţii conectate. În această 
perioadă suntem în curs de conectare a încă 36 de intersecţii de pe diferite artere, astfel că anul acesta, în total, 
vom avea 213 intersecţii înrolate în sistem, din cele 434 existente. Nu este suficient, ne dorim ca toate 
intersecţiile să fie conectate la acest sistem de management al traficului. Este un neajuns al oraşului, nu vreau să 
pronunţ cuvântul moştenire, şi ne dorim ca în acest an toate intersecţiile să fie cuprinse în acest sistem inteligent 
de management al traficului", a declarat Gabriela Firea. 
Edilul susţine că în perioada următoare se vor face investiţii şi în sistemul de management al traficului prin care 
toate intersecţiile importante din Capitală să fie conectate la centrul de monitorizare şi fluidizare a circulaţiei 
rutiere. Mai mult, ar putea fi implementat un sistem de monitorizare a autovehiculelor prin identificarea 
numerelor de înmatriculare. 
"În ceea ce priveşte monitorizarea video a traficului, sunt instalate 257 de camere video, urmând a fi instalate încă 
50 de camere prin proiectele în derulare. Acest sistem foloseşte tehnologie de acum 9 ani şi necesită înlocuire 
totală. Este un sistem care nu se mai foloseşte nicăieri în lume, cel puţin nu în capitalele civilizate. De asemenea, 
vom avea şi un update, schimbare a aplicaţiei de gestiune a traficului, care este învechită, a soluţiei existente de 
supraveghere video şi a infrastructurii hardware. Introducerea unei aplicaţii de urmărire a traficului pe baza 
indentificării a numerelor de înmatriculare a autovehiculelor care tranzitează Capitala", a precizat edilul. 
(Sursa: Realitatea) 
 

 Începe procesul „Mineriada”. Iliescu, Roman și Cozma, judecați după 27 de ani 
După exact 27 de ani de la evenimentele sângeroase din centrul Capitalei, ancheta Mineriadei din 13-15 iunie 
1990 ajunge pe masa judecătorilor. Ceva mai bine de doi ani a durat ancheta, reluată la începutul lui 2015, 
după ce Curtea Europeană a Drepturilor Omului a obligat autorităţile române să îi identifice pe responsabilii 
pentru moartea a patru oameni, rănirea altor trei şi arestarea şi reținerea ilegală a peste o mie. Asta după ce 
ancheta iniţială a trenat aproape două decenii şi s-a închis fără vinovaţi în 2009. 
Dosarul va pleca în cursul zilei de la Parchetul General la Înalta Curte de Casație și Justiție. 
„Vă mulţumesc, încă o dată, tututor pentru ceea ce aţi demonstrat şi în aceste zile. Că sunteţi o forţă puternică, cu 
o înaltă disciplină civică muncitorească, oameni de nădejde, şi la bine, dar mai ales la greu”, spunea fostul 
președinte Ion Iliescu, în 15 iunie 1990. 
Mesajul de mulţumire al fostului preşedinte Ion Iliescu punea punct ciocnirilor dintre bucureşteni şi cei 10.000 de 
mineri, muncitori şi militari care au pus presiune pe protestatarii care ocupau, de luni bune, kilometrul 0 al 
Capitalei. După aproape 20 de ani de anchetă, procurorii au clasat cauza, în 2009. După alţi ani de procese la 
CEDO, victimele au obţinut reluarea cercetărilor, în februarie 2015. 
„Inculpaţii au decis organizarea şi coordonarea unui atac generalizat si sistematic lansat asupra unei populaţii 
civile, respectiv împotriva manifestanţilor din Piaţa Universităţii, precum şi a populaţiei municipiului Bucureşti, 
atac în care au fost implicate forţe armate ale MI, MapN, SRI, precum şi peste 10 mii de mineri şi alţi muncitori din 
mai multe zone ale ţării”, spunea Marian Lazăr, procuror la Secţia Parchetelor Militare. 
Fostul preşedinte Ion Iliescu deschide lista celor 18 acuzaţi. 
Fostul şef al Guvernului, Petre Roman, e şi el acuzat de implicare în acţiunea menită să oprească protestele. 
„N-am vorbit despre nimic. Declaraţia pe care am dat-o şi pe care o ştiţi este cea pe care am menţinut-o şi astăzi. 
Asta-i tot”, a spus fostul premier. 
Şi fostul vicepremier, şi alţi foşti demnitari au fost puşi sub acuzare în acelaşi dosar. 
„Au fost persoane reţinute abuziv, înţeleg că au fost descoperite noi persoane reţinute abuziv...”, a spus Virgil 
Măgureanu, fost director SRI. 
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Alături de Ion Iliescu, Petre Roman şi Virgil Măgureanu, alte 15 persoane sunt inculpate pentru reprimarea 
violentă a manifestaţiei din Piaţa Universităţii, din 13-15 iunie 1990. Patru oameni au murit în acele zile tulburi, 
trei au fost răniţi prin împuşcare. Mai mult de o mie au fost bătuţi sau lipsiţi de libertate. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Parlamentarii, depăşiţi de discuţiile despre adoptarea monedei euro. Au dispărut pe rând din sală 
Teoretic, ar fi trebuie s fie o discuţie lungă, pentru că subiectul e important şi complicat: adoptarea monedei 
euro.Parlamentarii au chemat economişti şi oameni de afaceri la o dezbatere despre modul în care îi va afecta 
pe români trecerea la moneda unică europeană. Rând pe rând, parlamentarii au început să plece. Până când au 
rămas, practic, doar specialiştii între ei. 
Discuţia despre intrarea României în zona euro este veche şi complicată. Teoretic, am putea adopta moneda 
europeană undeva în 2024, şi asta cu o mare condiţie: dacă vom avea creştere economică de cel puţin 5% în 
fiecare an. 
Întâlnirea din Parlament promitea explicaţii despre pregătirea adoptării euro. 
Victor Ponta, fost premier al României: „Principala preocupare, nu a BNR-ului, că nu e treaba BNR-ului, e treaba 
Parlamentului în primul rând este de a explica şi de a colabora cu mediul de afaceri românesc, în ce fel îi va afecta 
o asemenea decizie”. 
După puţin timp, explicaţiile au încetat să mai fie interesante. Altele au devenit priorităţile. 
Valentin Lazea, economist şef BNR: „Intrarea în euro, de ce să nu o spunem, este un proiect al elitelor acestei ţări, 
acum când vorbim. Că el poate să devină şi proiectul populaţiei întregi, asta este o discuţie”. 
În timp ce reprezentanţii BNR explicau cât de nepregătită e România acum pentru trecerea la zona euro, 
parlamentarii părăseau discuţia unul câte unul. În final, au rămas specialiştii între ei, să vorbească despre despre 
cât de greu va fi să ajungem să cumpărăm de la supermaket cu euro, nu cu lei. 
Daniel Dăianu, membru CA al BNR: „O ţară încă măcinată de decalaje mari de dezvoltare şi cu instituţii slabe”. 
Ca să adopte Euro, ţara noastră trebuie să îndeplinească cinci criterii importante. 
Angela Cristea, șefa Reprezentanței Comisiei Europene în România: „În momentul de faţă, la nivelul Comisiei 
Europene este o îngrijorare că pe unul din aceste criterii, România riscă să meargă înapoi”. 
Este vorba de nivelul deficitului bugetar, care ar trebui să se menţină sub 3 la sută. Celelalte ţin de rata inflaţiei, 
rata dobânzilor pe termen scurt, cursul de schimb şi datoria publică. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Imagini revoltătoare în Parlament. Deputaţii, nepăsători pe lângă activişti 
Mai multe asociaţii neguvernamentale au încercat să obţină sprijin pentru ca statul să finanţeze în sfârşit 
programul Şcoală după Şcoală. Există o lege care spune asta, dar de şase ani nu se întâmplă nimic, iar părinţii sunt 
nevoiţi să plătească în medie o mie de lei pe lună pentru after-school-ul copiilor. 
Activiştii au vrut să aducă aminte parlamentarilor că PSD a trecut în programul de guvernare finanțarea claselor în 
care să rămână după cursuri copiii, să își facă temele până se întorc părinții de la serviciu. 
Oana Preda, director CeRe: „Unii au fost să stea de vorbă cu noi şi să ne asculte şi să primească materialele 
noastre, alţii au trecut pe lângă noi ca şi cum n-am fi existat”. 
Mii de părinți din toată țara au nevoie de ajutorul pe care statul l-a trecut într-o lege, dar nu a găsit şi bani pentru 
el. Liviana Tane este o mamă singură care încearcă să aibă grijă cât poate de bine de băiatul ei în vârstă de şapte 
ani. Uneori simte însă că ajunge la capătul puterilor. 
Liviana Tane: „Pentru o mamă singură e destul de complicat să împartă timpul între job, familie, scoala, lecţii, 
taskuri de serviciu, mai stiu eu ce alte lucruri mai intervin neprevazute peste zi”. 
Preşedinta comisiei de Învăţământ de la Camera Deputaţilor încearcă să le explice părinților că trebuie să mai 
aștepte până găsește statul bani pentru programul after-school. Pentru lipsa de fonduri dă vine pe nişte recente 
măriri de salarii. 
Programul funcţionează acum mai mult în after-schoolurile particulare pe care şi le permit puţini părinţi care 
oricum fac eforturi mari să plătească taxele. Numai în 18% dintre şcolile de stat finanţarea este asigurată de ONG-
uri şi în rare cazuri de primării. 
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(Sursa: Digi 24) 
 
  

 Ana Birchall: Vom lupta până când violența împotriva femeilor va rămâne doar un vis urât 
Ministrul delegat pentru Afaceri Europene, Ana Birchall, a afirmat marți că, din punct de vedere legislativ, 
semnarea și ratificarea Convenției de la Istanbul reprezintă cel mai important succes în combaterea violenței 
domestice și a violenței împotriva femeilor în mod particular. 
"Mă bucur că astăzi România se află alături de statele semnatare și că toate eforturile instituționale și personale 
au dat rezultate. Convenția reprezintă tratatul internațional cel mai cuprinzător care abordează această gravă 
violare a drepturilor omului și ale cărei puncte cheie sunt prevenirea violenței, protecția victimelor și trimiterea în 
judecată a infractorilor", a declarat Ana Birchall, în intervenția avută la Conferința regională pentru Europa 
Centrală și de Est cu tema "Promovarea legilor eficiente care să pună capăt violenței împotriva femeilor". 
Potrivit ministrului delegat, campaniile derulate până în prezent la nivel internațional au reliefat faptul că există 
diferențe majore între diversele state europene în ceea ce privește răspunsul autorităților la fenomenul violenței. 
"Tocmai din acest motiv, apariția Convenției de la Istanbul echivalează cu instituirea unor standarde legislative 
armonizate, care pot asigura victimelor din toate statele semnatare același tip de tratament și protecție și 
constituie un progres în ceea ce privește consolidarea cadrului juridic în materie de protecție și promovare a 
drepturilor omului", a subliniat Ana Birchall, potrivit unui comunicat transmis AGERPRES de MAE. 
Ministrul delegat pentru Afaceri Europene a menționat, de asemenea, că eforturile în direcția combaterii violenței 
împotriva femeilor au fost încununate de succes, dar că lupta trebuie continuată pentru a le oferi femeilor 
respectul și demnitatea cuvenite. 
"Mesajul nostru de astăzi către femeile care încă suferă în tăcere este următorul: nu sunteți singure! Vom munci 
și vom lupta până când violența împotriva femeilor va rămâne doar un vis urât, dintr-o altă epocă, astfel încât 
generațiile care vin să nu mai aibă memoria acestor cicatrici de pe fața societății. Numai împreună putem spune 
cu adevărat un NU hotărât violenței, pentru că în orice moment și la orice nivel violența naște violență", a mai 
spus Birchall. 
Conferința a fost organizată de Comisia pentru politică externă din Camera Deputaților, în colaborare cu două 
prestigioase organizații non-guvernamentale care militează împotriva violenței domestice — Vital Voices și Global 
Rights for Women. 
(Sursa: Agerpres) 

 Președintele Iohannis se va întâlni cu Angela Merkel și cu Emmanuel Macron 
Președintele Klaus Iohannis se va întâlni, în cursul acestei luni, cu Angela Merkel, cancelarul Germaniei, și 
cu Emmanuel Macron, președintele Franței. 
Potrivit unui anunț al Administrației Prezidențiale, șeful statului se va întâlni mai întâi la Sibiu cu premierul din 
Luxemburg. Ulterior, în perioada 19 - 20 iunie, președintele Iohannis va efectua o vizită la Berlin, unde se va 
întâlni cu Angela Merkel. 
De asemenea, în contextul Consiliului European de la Bruxelles, care este programat în perioada 22 — 23 iunie, 
președintele Klaus Iohannis va avea o întrevedere cu președintele Franței, Emmanuel Macron. 
(Sursa: Romania Libera) 
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